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BRMG-KPGiM-III.0012.7.2013 

 
Protokół Nr 49-7/2013 

z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady 
Miasta Gdańska, które odbyło się dnia 22 kwietnia 2013 roku (poniedziałek), 
rozpoczęte o godz. 8.00, w sali nr 007 – Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 
w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 49 posiedzenie, powitał zebranych  
i poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, czyli w przypadku zwoływania posiedzeń nadzwyczajnych. 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Skierowany został przez Prezydenta Miasta Gdańska wniosek w sprawie 
dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego zlokalizowanego przy Al. Grunwaldzkiej 
137 w Gdańsku - na rzecz  Towarzystwa Edukacyjnego „Wiedza Powszechna”.   
 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i rozpatrywanie go w 
punkcie 7 porządku obrad? 
 
Głosowanie: 
Przedmiotowy wniosek został przyjęty 6 głosami za – jednogłośnie do porządku 
obrad. 
 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad: 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę (683/12)  

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi- druk nr 
871. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG (684/12)  

w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska – druk nr 876. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG (685/12)  
w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na 
której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 
874. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG (745/13)  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy – druk nr 875. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG (746/13)  

w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 873. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG (747/13) 
w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej – druk 
nr 872. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 

uŜyczenia lokalu uŜytkowego zlokalizowanego przy Al. Grunwaldzkiej 137  

w Gdańsku- na rzecz  Towarzystwa Edukacyjnego „Wiedza Powszechna”.   
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie: 
Porządek posiedzenia został przyjęty 6 głosami za- jednogłośnie. 
 
 

Punkt – 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk nr 871. Oryginał druku nr 871 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 
2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.105.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe w uchwale prowadza 
się jedną zmianę, a mianowicie uelastyczniamy termin odbioru odpadów 
wielkogabarytowych w ten sposób, Ŝe dodaje się zapis „nie rzadziej” zarówno  
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z zabudowie jednorodzinnej „nie rzadziej niŜ raz na kwartał” i w zabudowie 
wielorodzinnej „ nie rzadziej niŜ jeden raz na dwa tygodnie”, co oznacza, Ŝe moŜe 
być częściej. Taki zapis powoduje, Ŝe harmonogram opracowany przez Zarząd Dróg 
i Zieleni będzie bardziej elastyczny pod kątem oczekiwań społecznych. Jest to 
zapis korzystniejszy dla mieszkańców poszczególnych części miasta.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Panie dyrektorze czy jest oszacowana kwota, którą za te odbieranie tych odpadów 
wielkogabarytowych w mieście trzeba ustalić?  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. JeŜeli panowie radni pozwolą, to omówimy to przy uchwale o stawkach, bo to 
jest właściwe miejsce.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi- 
druk nr 871. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 871. Opinia 
Nr 49-7/283/38/2013 

 
Punkt – 2 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG (684/12)  
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Gdańska – druk nr 876. Oryginał druku nr 876 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 2013 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.110.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział  m.in., Ŝe jest to tzw. „duŜy 
regulamin”, w którym wprowadzamy pewne korekty, a mianowicie §7 ust. 2 
mówimy o tym, Ŝe system workowy nie jest systemem podstawowym tylko 
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uzupełniającym do systemu pojemnikowego. W §8 ust. 3 przedłuŜamy okres 
wprowadzenia kolorystki pojemników, aby wyrównać ten czas wraz z zakończeniem 
umowy zawartej, umowy którą zawrze po zakończeniu trybu przetargowego Zarząd 
Dróg  
i Zieleni. Ta umowa zakończy się 30 września 2015 roku, a więc od 1 października 
2015 roku wejdą wymagane bezwzględnie kolorystki. Kolorystyka będzie 
bezwzględnie wymagana, czyli w nowej umowie trzeba zobowiązać dostawcę usług 
do przestrzegania tej kolorystki. W §9 ust 1 i 2 doprecyzowujemy co mieliśmy na 
myśli  mówiąc o minimalnych normach gromadzenia odpadów w ten sposób, Ŝe 
ustala się minimalne pojemności pojemników i średnie tygodniowe ilości odpadów 
komunalnych. Te zapisy było róŜnie, Ŝe tak powiem interpretowane, a więc dla 
jasności sytuacji wprowadzamy to tak, jak jest wprost zapisane w ustawie. 
Ostatnia zmiana to jest załącznik nr 1 i załącznik nr 2 one zmieniły się w formie 
graficznej, merytorycznie Ŝadnych zmian tutaj nie dodaliśmy. Były kontrowersje co 
do czytelności tego załącznika, co jest normą, a co jest minimalną pojemnością w 
związku z tym podzieliliśmy ten zapis na minimalne pojemności i normy 
gromadzenia odpadów.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję.  
 

DYSKUSJA: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Panie dyrektorze tutaj w załączniku poprzednim pisało tygodniowe normy 
gromadzenia odpadów oraz minimalna pojemność pojemników dla nieruchomości  
w których nie zamieszkują mieszkańcy, dobrze mówię. A tutaj pisze minimalne 
pojemności pojemników i średnie tygodniowe ilości wytwarzania, czyli to jest tylko 
odwrócone zdanie jak gdyby. 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest napisane tak jak jest w ustawie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Odwrócone zdanie czyli tutaj jak gdyby się nic nie zmieniło, ale tutaj teŜ były 
minimalne pojemności i teraz ja chciałbym od pana usłyszeć, Ŝe przedsiębiorcy, 
szpitale i wszyscy inni będą deklarowali się w rozliczeniu nie na bazie miejsc 
konsumpcyjnych czyli łóŜek i stolików, tylko na podstawie deklarowanych 
pojemników. Kowalski ma hotel 100 miejsc, deklaruje pojemnik 300-400 litów czy 
1000-2000 litów i z takiego pojemnika się będzie rozliczał. JeŜeli dojdzie do czegoś 
takiego, Ŝe będą śmieci podrzucane, to Zarząd Dróg i Zieleni sprawdza takiego 
delikwenta i na czas niedostosowania swoich norm, do takich jak powinien, Ŝeby 
się nie przesypywały śmieci, wylicza go inaczej.   
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
No zasadniczo tak.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
No ja nie wiem czy zasadniczo tak, a jak?  
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Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Precyzyjnie to jest tak, Ŝe właściciel nieruchomości deklaruje w deklaracji tyle 
odpadów ile potrzebuje zadeklarować, bez względu jakim jest podmiotem, ile 
potrzebuje pojemników tyle deklaruje. Wylicza sobie opłatę, bo to właściciel 
wylicza opłatę i tą opłatę wnosi, a Zarząd Dróg i Zieleni odbiera od niego 
zadeklarowaną ilość pojemników. Zarząd Dróg i Zielenie kontroluje równieŜ czy są 
przesypy, ale równieŜ ZDiZ będzie kontrolował jednak co to jest za podmiot, czy on 
jest duŜy, czy on jest mały, jaką ma specyfikę swojej działalności i czy odpady, 
które są zadeklarowane są znacząco niskie. Dlatego, Ŝe moŜe być sytuacja nie 
będzie przesypu, bo właściciel jakiegoś biura weźmie swoje odpady i zawiezie do 
domu, a za te odpady zapłaci mieszkaniec. Proszę pamiętać my mamy dwie opłaty. 
Jedna opłata to jest opłata dla mieszkańców, a druga to jest opłata dla działalności 
gospodarczych. Innymi słowy tak jak pan przewodniczący powiedział tak właśnie 
jest, z tym zastrzeŜeniem, Ŝe równieŜ zgodna jest specyfika prowadzonych 
działalności, przy czym wskazana w deklaracji ilość odpadów jest bezwzględne 
obowiązująca. Za to będzie rozliczany właściciel nieruchomości  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czyli generalnie my deklarujemy, przedsiębiorcy deklarują tyle i tyle, ale pan juŜ 
tutaj odwraca, Ŝe nie do końca, bo i deklaruje i moŜe być tak, Ŝe zdeklaruje 1100 
litrów i tyle będzie produkował, Zarząd Dróg i Zieleni przyjdzie i powie; a pan robi 
1500 litrów.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie ma prawa przyjść i powiedzieć uwaŜam, Ŝe pan produkuje 1500 litrów. Na 
pewno taka sytuacja się nie zdarzy w sposób legalny. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
To w takim razie po co to przywoływanie… 

 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przepraszam bardzo jesteśmy przy druku regulaminu i przy deklaracjach to 
omówimy.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To regulaminu dotyczy. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Załączniki są integralną częścią uchwały. Tu pisze wyraźnie maksymalnej 
pojemności pojemników oraz średniej tygodniowej ilości wytwarzanych odpadów 
komunalnych dla nieruchomości, których nie zamieszkują mieszkańcy. Czyli ktoś  
w ZDiZ co będzie weryfikował deklaracje, to nawet bez tego donosu sąsiada, Ŝe są 
śmieci podrzucane czy coś takiego, pierwszą rzecz zestawi to co jest 
zadeklarowane przez przedsiębiorcę z tym średnim zuŜyciem.   
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To nie do końca tak jest dlatego, Ŝe średnie oznaczają, Ŝe mały ma więcej, a duŜy 
ma mniej. To średnio wyrównuje duŜych i małych. Stąd myśmy przede wszystkim 
zrezygnowali z obowiązku liczenia tych norm.  
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Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Sam pan powiedział, Ŝe w przypadku znaczącej, a znacząca to jest czysto 
uznaniowa i interpretacyjna przez pracownika ZDiZ. Dla jednego będzie 10% 
róŜnicy, a dla innego inaczej.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja mogę państwa uspokoić, Ŝe nie będzie takich Ŝadnych działań.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A gdzie to jest napisane.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Co znaczy znacząco? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Właśnie co to znaczy znacząco? 
 
Pana Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie ma zapisu w uchwale znacząco.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak pan powiedział.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pytacie w jaki sposób to będzie działało, tak? Nie ma na dzień dzisiejszy ustalonej 
procedury działania, bo nikt w Polsce jeszcze nie przeprowadził takiej akcji. 
Jesteśmy pierwsi i mamy dwa lata, Ŝeby się tego systemu nauczyć. Natomiast ja 
mogę państwa zapewniać, Zarząd Dróg i Zieleni nie podlega Wydziałowi Gospodarki 
Komunalnej, Ŝe nie będzie Ŝadnych działań nielegalnych  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Ja w imieniu Zarządu Dróg i Zieleni. Ja, jako urzędnik muszę mieć jasne kryteria, 
bo sposób uznaniowy moŜe być niewyraźny do końca. JeŜeli spotkamy się z 
sytuacją, Ŝe będą jakieś syfy, jeden raz czy drugi, to ja z tej normy minimalnej 
będę musiał przejść na te normy średnie, czyli powielić średnik do wielkości 
pojemnika. Ja muszę jakimś schematem iść, przedsiębiorca wcześniej teŜ musi 
wiedzieć, co mu grozi, jeŜeli zadeklarował minimalne i on się w tym nie mieści, to 
urzędnik przyjdzie i przeliczy po średnich, które są właśnie w tej tabeli i wtedy 
podstawimy nowe pojemniki do średniej.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A jak pan to sobie wyobraŜa.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
To będzie wtedy jak zadeklaruje średnie, a będzie miał przesypy.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To będzie w przypadku, kiedy zadeklarowano za małą ilość pojemników.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Nikt nie broni tych, którzy nie są lojalni, broń boŜe, ale Ŝeby to miało ręce o nogi. 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Będzie miało, proszę się nie martwić, nie będzie nadmiernie restrykcyjnych 
działań, a tym bardziej nielegalnych, natomiast my wszyscy będziemy się tego 
systemu uczyć. 
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Ja tylko mówię, Ŝe są normy minimalne, przedsiębiorcy mogą składować nie mniej 
niŜ tutaj w tych pojemnikach określonych w tabelce w części G, a jeŜeli będzie coś 
nie tak to wtedy będziemy przechodzili na tabelkę gdzie mamy normy średnie. Jeśli 
wtedy będzie za mało, no to wiadomo. Musisz zadeklarować taki pojemnik, Ŝeby 
wystarczyło albo zwiększyć częstotliwość odbioru.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Koledzy. Ja rozumiem, Ŝe załącznik czy ta norma, czy coś w tym stylu wam nie 
odpowiada, nie podoba się czy coś w tym stylu, to w takim razie, jaka jest 
propozycja, bo ja rozumiem, Ŝe Zarząd Dróg i Zieleni w jakiś sposób kontrolować to 
musi. Trzeba jakieś obowiązki na tych ludzi nałoŜyć, bo inaczej ten system 
rzeczywiście nie będzie działał.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nikt nie neguje tylko, tylko uchwalając to mówimy, bo te normy były i te normy 
mniej więcej w niektórych przypadkach się pokrywały, a w niektórych bardzo 
poszły do góry. Po prostu chodzi o to, Ŝe deklarujemy, przedsiębiorcy deklarują 
pojemniki, jakie zamawiają i jest tego pełna kontrola, jeŜeli ma za mały  
i przychodzi ZDiZ i mówi; kolego macie za mały za mały pojemnik proszę zwiększyć 
o 500 czy 300 litrów.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Tak to wygląda, Ŝe niestety te minimalne normy wynikają z ustawy. My nie moŜemy 
ich nie wpisać, nie moŜemy. Najwygodniej by było, gdyby one nie funkcjonowały, 
ale niestety tak mówi ustawa. Jedynym wyjściem z sytuacji jest to, Ŝeby zrobić jak 
mówicie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A czy ustawa mówi o niezamieszkałych, o przedsiębiorcach.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Mówi.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Mówi, Ŝe miasto nie musi brać od nich odpadów, moŜe, a nie musi.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dobrze. Jeszcze tutaj jest w tabelach odpady suche, przykładowo uliczne punkty 
szybkiej konsumpcji jeden pojemnik, odpady mokre 60 litrów, odpady suche 120 
litrów, a niesegregowane razem teŜ jest 120 litrów. Jak to jest? Bo w pierwszej 
pozycji mokre i suche dają 360 litrów tak jak jest, a tutaj w tych innych miejscach 
jest inaczej. To błędy chyba są - załącznik nr 2, są szkoły i uczelnie, mokre 120,  
a suche, 240 co daje 360.  
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Pani Ewa Koturbasz – Wydział Gospodarki Komunalnej  
To nie wychodzi z sumy, te 120 wynika z objętości pojemnika, dlatego, Ŝe odpady 
suche mają swoje gabaryty i jeŜeli byśmy dali mniejszy pojemnik, to po prostu  
w tym pojemniku te odpady by się nie pomieściły. Natomiast 60 to jest taki 
najmniejszy minimalny pojemnik na odpady mokre, który będzie wyłączał odpady 
mokre, natomiast jakby mocno, skompaktować ten odpad w pojemniku 120, to 
zrobiłaby się przestrzeń na te 30 czy 40 litrów z tego pojemnika 60 litrowego, ale 
po prostu odpady m.in. pojemniki mają swoje gabaryty. Takie pojemniki 80 litrowe 
spowodują wysypywanie się odpadów na zewnątrz.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Chcę powiedzieć jedną rzecz, czyli reasumując. Sposób rozliczania dla 
przedsiębiorców jest wg pojemników, a załącznik nr 2 jest do ewentualnej kontroli 
przedsiębiorców za zamawiane pojemniki i ilości krzesał czy tam łóŜek, tak.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, dokładnie tak.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Jeszcze tutaj padło słowo ewentualnych, jak pan rozumie słowo ewentualnych.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie zawsze zachodzą okoliczności koniecznej kontroli, dlatego ewentualnie. 
Kontrola to nie jest ścisłe plus czy minus, kontrola to jest szereg okoliczności, które 
bierze się pod uwagę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jeszcze tutaj jedna sprawa przy regulaminie, bo to się wiąŜe. Jak wygląda sprawa, 
czy były jakieś konsultacje ze wspólnotami mieszkaniowymi, czy spotkania jakieś 
były?  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeśli chodzi o te zmiany, które teraz proponujemy, to my spotykaliśmy się ze 
spółdzielniami, ze wspólnotami mieszkaniowymi. Oczywiście najwięcej emocji, jak 
państwo wiecie, budziła metoda i deklaracje, w związku z tym po tej uchwale 
będziemy oczywiście dalej się spotykać ze spółdzielniami i z zarządcami, aby ich 
zmusić do stosowania nowych zasad. Między innymi efektem zmiany druku 871 
właśnie były głosy od osób, które się zajmują zawodowo zarządzaniem 
nieruchomościami, Ŝe mamy m.in. nie elastyczny harmonogram odbioru odpadów 
wielkogabarytowych.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A jak będzie teraz, jeśli chodzi o podwórka i Główne Miasto, czy tam mają 
zarządcy występować czy przedsiębiorcy o ewentualne wydzierŜawienie ternu pod 
pojemniki  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja chciałbym, Ŝebyście państwo, Ŝe tak powiem zapamiętali bardzo waŜną rzecz. 
Ustawa nie zmieniła zasadniczo obowiązków właścicieli nieruchomości poza dwoma 
rzeczami. Po pierwsze, Ŝe nie mają prawa zawierać umów na odbiór odpadów i po 
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drugie, Ŝe maja obowiązek wnoszenia opłaty do miasta. Cała reszta obowiązków 
właścicieli się nie zmieniła. To właściciel nieruchomości jest zobowiązany do tego, 
Ŝeby dzielić punkt gromadzenia odpadów na swojej albo sąsiedniej nieruchomości  
i ma go utrzymywać w naleŜytym stanie technicznym i naleŜytym stanie 
sanitarnym. On ma dbać o czystość wokół tego terenu i wokół punktu gromadzenia 
odpadów. JeŜeli jest w punkcie gromadzenia odpadów, bo przedsiębiorca 
odbierający odpady rozsypał, to on to sprząta, ale jeŜeli punkt jest brudny, bo są 
przesypy w pojemnikach, to za to przedsiębiorca juŜ nie odpowiada, za to 
odpowiada właściciel nieruchomości. Tak samo jest, jeŜeli chodzi o porządek na 
całej posesji. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Panie dyrektorze, a wie pan, Ŝe na Głównym Mieście jest wiele wspólnot 
mieszkaniowych w jednym kwartale.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Plan się nie zmienił, ta ustawa, te uchwały mają się nijak do tego problemu, on 
był, jest i będzie. Wspólnoty niech zaczną z nami współpracować. Te, które 
współpracują z miastem, z Gdańskim Zarządem Nieruchomości Komunalnych 
rozwiązują te problemy, a te, które idą w zaparte, mówią to jest miejski grunt, to 
niech miasto nam utrzymuje punkt gromadzenia odpadów, te mają problemy, bo 
my mówimy nie. To nie jest obowiązek miasta  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Teraz jeszcze jedna sporawa bardzo waŜna przy regulaminie. Panie dyrektorze i teŜ 
ustaliliśmy panie prezydencie na spotkaniu, Ŝe przedsiębiorca, który ma moŜliwość 
sortowania makulatury, szkła ewentualnie puszek, czyli tzw. odpady produkcyjne 
moŜe je zagospodarować w swoim zakresie.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie dotyczy to obiektów wielko powierzchniowych powyŜej 500 m2. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
My mówimy o małych.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie no ja to doprecyzowuje. MoŜe te odpady skierować odrębną umową, a moŜe te 
odpady zadeklarować w deklaracji.  
Przewodniczący Piotr Dzik 
MoŜe oddać do miasta, ale nie musi.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Pan radny Koralewski.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Na przykład w kwartale Głównego Miasta jest jakaś ilość pojemników w metrach 
sześciennych, moŜe cztery moŜe sześć podmiotów jest tyle wokół i z tej 
minimalnej normy moŜe wyjść, Ŝe tam będzie trzeba mieć dwa razy tyle tych 
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pojemników, mimo, Ŝe oni się mieszczą w tych pojemnikach, które są w tej chwili, 
tak, bo tam codziennie się opróŜnia te pojemniki. Czy w ten sposób się będzie 
zmuszało zarządców do tego, aby zwiększyli tą ilość tych pojemników?  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Są dwie moŜliwości albo powiększyć faktycznie punkty gromadzenia odpadów albo 
zwiększyć częstotliwość odbiorów, dlatego na głównym mieście wprowadziliśmy 
duŜą częstotliwość odbioru odpadów. Tam odpady będą zbierane nawet sześć razy 
w tygodniu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, bardzo dobrze. JeŜeli jesteśmy jeszcze przy tym punkcie, bo z tego, co ja 
rozmawiałem jest taka moŜliwość, Ŝe jeŜeli przedsiębiorca wydzierŜawi od miasta 
kawałek podwórka i utwardzi, złoŜy deklaracje do zarządcy i moŜe zdeklarować, Ŝe 
chce mieć odbierane dwa razy w tygodniu odpady, tak panie dyrektorze.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak.  
 
Pani Ewa Koturbasz – Wydział Gospodarki Komunalnej  
Jest osobny zapis, jeŜeli chodzi o częstotliwość odbierania od właścicieli 
nieruchomości niezamieszkałych i tam jest minimum raz w tygodniu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Minimum raz w tygodniu. Czyli utwardzam kawałek podwórka, Kowalski bierze 
kawałek podwórka, płaci do GZNK opłatę, utwardza to, bo tak ma być, wyłoŜone 
kafelkami czy zalane betonem, stawia pojemnik i zamyka na kłódkę. Chce być 
uczciwy po prostu, Kowalski chce być uczciwy bierze na mokre 120 litrów, na suche 
1100 litrów, utwardza kawałek podwórka, GZNK płaci opłatę i zamawia raz, dwa 
razy w tygodniu transport do zabrania odpadów.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pod jednym warunkiem, Ŝe Kowalski jest właścicielem tej nieruchomości albo jest 
to wspólnota mieszkaniowa. JeŜeli jest to wspólnota mieszkaniowa, to ona robi to 
w imieniu wszystkich lokali mieszkalnych i uŜytkowych.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A czemu nie moŜe tylko w jednym uŜytkowym zrobić wyjątek.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
MoŜe, ale wspólnota mieszkaniowa wyznacza punkt gromadzenia odpadów i mówi; 
ja mam punkt dla sklepów i mam punkt dla mieszkańców, to są kompetencje 
wspólnoty mieszkaniowej.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zarządca występuje, czyli jest taka moŜliwość. Dziękuje bardzo. 
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Cały czas jest zagroŜenie przedsiębiorców i mieszkańców odnośnie ilości i 
podrzucania śmieci, ale tego nie unikniemy niestety.  
 



 11

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dlatego ja jestem za tym, aby przedsiębiorcy mieli swoje pojemniki opisane 
Kowalski, Iksiński i zdeklarowaną ilość śmieci. Do tego powinniśmy dąŜyć. Wiem, Ŝe 
to w bólach się rodzi i my to dopracujemy, to by było jasne i proste.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Panie przewodniczący nie zawsze jest taka potrzeba. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma takiej potrzeby czasami.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
I nie ma czasami takiej moŜliwości.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale jeŜeli tak jest, to tak powinno być.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Będziemy wspierać dobre rozwiązania. 
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Powiem tak, Ŝe na pewno pojemniki dla kaŜdego systemu będą oznaczone, 
poniewaŜ my wprowadzamy chipy na pojemniki i będziemy wiedzieli czyj jest, to 
tylko kwestia oznaczenia dla mieszkańców, Ŝeby oni wiedzieli, Ŝe ten pojemnik jest 
ich, a ten restauratora czy sklepu spoŜywczego. Pomyślimy dla przedsiębiorców 
jakieś naklejki. Tak naprawdę śmieciarka podjeŜdŜając sczytuje z chipa i wie czy 
to jest restauracja, a czy to jest sklep. Biorąc pojemnik na górę juŜ wie, od kogo 
odbiera. Cały ten system elektroniczny będzie tak wykonany. To jest kwestia tylko 
powiadomienia mieszkańca być moŜe jakąś nakleją, Ŝe to są ich pojemniki, a to 
przedsiębiorcy.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Ja zwracałem uwagę na to, Ŝe tam na podwórku czy kwartale jest duŜo i tego się 
nie upilnuje, gdzie, kto wyrzuca akurat śmieci, bo zdarzają się sytuacje, Ŝe  
w okolicy są te normy powiedzmy jakieś minimalne, zadeklarują o 50% niŜsze niŜ te 
normy minimalne i w związku z tym zastanawiałem się, jakie będą konsekwencje 
tego. Ja to mówię z autopsji, kiedy się jakiemuś szewcowi czy innemu punktowi 
nakłada metry sześcienne, który płaci i oblicza wg metrów sześciennych, ale on 
tyle nie produkuje. TakŜe moŜe dojść do czegoś takiego na danym podwórku. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Bedzie bardzo duŜo nieprzyjemnych, naprawdę. No tak mi się wydaje, bo jak 
wspólnoty zaczną deklarować te minimalne ilości w imieniu tych przedsiębiorców i 
tych mieszkańców, to moŜe się okazać, Ŝe tam trzeba jeszcze budkę postawić.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Proszę państwa ustawodawca załoŜył, Ŝe nic się nie zmieni w tym zakresie. Tak jak 
dziś działaliśmy tak będziemy działać dalej, tylko, Ŝe nie będzie juŜ umów, a tylko 
opłaty do miasta. Relacje gdzie i z kim gromadzić odpady nie powinny się 
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zasadniczo zmienić. Problemy z punktami gromadzenia odpadów na Głównym 
Mieście były, są i będą. Je trzeba rozwiązywać, a ta ustawa tego nie dotyczy.  
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Ja rozumiem, Ŝe ze względu, Ŝe tam są te problemy, to na tym konkretnym terenie 
państwo będą częściej odbierać odpady, z większą częstotliwością, tak? 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Oczywiście. Tam gdzie nie ma miejsca na duŜą liczbę pojemników, to tam 
będziemy odbierać częściej.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Tylko od przedsiębiorców będziemy odbierać tyle ile zadeklarował plus kontrola, 
która stwierdzi czy on dobrze zadeklarował, bo od mieszkańców mamy obowiązek 
odebrać wszystko, więc jeŜeli oni będą produkowali więcej niŜ zadeklarowali, to 
będziemy albo zostawiać pojemniki albo częstotliwość zwiększyć. Tam będziemy 
musieli zrobić od mieszkańców za te 56 groszy, a od przedsiębiorców od pojemnika 
i tutaj jest kwestia kontrolna. Widzimy, Ŝe zadeklarował za mało, to musimy 
decyzją zmusić go albo do złoŜenia nowej deklaracji na nowa liczbę pojemników 
albo system musi wydać decyzje i mu narzucić te pojemniki. To są tylko dwie 
opcje.   
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Tak jest lepiej, niŜ w miastach sąsiednich w Sopocie i Gdyni, gdzie tego nie objęto. 
Tam będzie ewidentne podrzucanie śmieci do systemu miejskiego.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tam indywidualnie podpisują przedsiębiorcy.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotr uczciwi ludzie się odnajdą w systemie gdańskim i gdyńskim. Nieuczciwi będą 
mieli pole do popisu w Gdyni, bo tam miasto bierze wszystko, dlatego trzeba 
dobrze podrzucić śmieci.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Nie spotkałem się, Ŝeby przedsiębiorcy podrzucali mieszkańcom.  
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
I tak ma być i tak winno zostać.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To równieŜ moŜe działać w drugą stronę, Ŝe mieszkańcy do przedsiębiorców. Jak 
idzie w kapciach i jemu będzie bliŜej, to wrzuci tu gdzie będzie bliŜej? Tak samo 
jak z sortowaniem.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotrze mówimy o podrzucaniu w sensie finansowym mieszkańcowi się podrzucać 
nie opłaca. Nie ma motywacji, bo on nie zaoszczędzi, a przedsiębiorcy podrzucać 
się opłaca, bo jak podrzuci więcej, to zamówi mniejszy kontener.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Panie prezydencie i panie dyrektorze, to ja wam coś teraz powiem przykład. 
Mówimy u przedsiębiorców o śmieciach bytowych, komunalnych wytworzonych 
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przez człowieka i ja teraz panu powiem. Tutaj, co mieliście tygodniowe normy  
i dalej macie 10 litrów na konsumpcyjne mokrych i suchych 25 litrów, a wiecie 
państwo, co to jest na przykład, co nazywacie bytowe, to jest serwetka, która jest 
do widelca i noŜa, którą buzie wyciera się po jedzeniu. To są odpady bytowe  
i ewentualne prywatne pracowników rzeczy. To wie pan ile tego jest. Głownie 
odpady są produkcyjne puszki, konserwy, butelki i kartony, to my to będziemy 
sortować. To ile tych bytowych zostanie panie dyrektorze   
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Gastronomia jest specyficzna formą działalności gospodarczej, której technologia 
to są ludzie, którzy jedzą wyprodukowane potrawy. To jest specyficzna dziedzina 
działalności. My nie chcemy, Ŝeby przedsiębiorcy wyrzucali swoje odpady, Ŝe tak 
powiem kuchenne jak przedsiębiorcy, którzy nie są gastronomią tylko tak jak 
mieszkańcy i kwalifikujemy te odpady, jako bytowe.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Panie dyrektorze niczym się nie róŜni piekarnia od gastronomii. W piekarniach  
i cukierniach tak samo produkuje się kartony, bo przywoŜą owoce w kartonach. Pan 
mówi, Ŝe worki, bo mąka, mąkę teraz zamawiają w silosach, a nie woŜą.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale z punktu widzenia tej normy, której my nie stosujemy w deklaracjach, tej 
normy, która jest w załączniku do regulaminu. Piekarnie traktujemy, jako 
działalność biurową, bo my nie wchodzimy do hali produkującej chleb, my mówimy 
ile osób zatrudnia przedsiębiorca. My liczymy normę, a w gastronomii jest inaczej, 
bo w gastronomii się liczy równieŜ klientów, którzy przychodzą do lokalu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A jak jest piekarnia z cukiernią, siedzą i makowiec jedzą.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest to gastronomia.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
O czym pan mówi.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To wówczas jest to gastronomia.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nic pan nie ma rozdzielone panie dyrektorze, Ŝadna gastronomia.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale, to nie ma być nic rozdzielone.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Był na spotkaniu Grzegorz Pellowski i mówił, Ŝe on na makulaturze i innych 
odpadach zarabia. Na kartonach i innych odpadach, to my teŜ będziemy składali 
kartony i oddawali do skupu.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
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Ja jestem za.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To niech mi pan nie mówi, Ŝe do ciasta, do tortów, bo wszędzie zuŜywają słoiki, 
puszki i inne rzeczy. To, co pan mówi, Ŝe to jest inna działalność.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale temat dotyczy normy, która jest załącznikiem nr 2 i pan mówi, jaka jest 
róŜnica, Ŝe bytowe to nie jest gastronomia, a wiec tłumaczę, Ŝe jedynym 
wyjątkiem w tych normach jest gastronomia. Nie jest piekarnia, nie jest cukiernia, 
która sprzedaje, a nie konsumuje.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
W cukierniach teŜ się konsumuje na miejscu panie dyrektorze.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale gdybyśmy przyjęli to, co pan radny mówi, to te normy dla piekarni były by 
wyŜsze niŜ, to, co jest tu zapisane.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nikt nie mówi, Ŝe mają być wyŜsze.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale były by wyŜsze, bo zakwalifikowalibyśmy większą ilość odpadów.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I tak będą deklarowali tyle ile potrzebują.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dokładnie.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
WaŜne, Ŝeby to miało ręce i nogi. Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam 
dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 876. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 876. Opinia Nr 49-7/284/39/2013 
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Punkt – 3 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 
pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której 
nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 874. 
Oryginał druku nr 874 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska 
z dnia 22 kwietnia 2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.108.2013 
 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe ustawa mówi, Ŝe 
gmina moŜe przyjąć na siebie obowiązek odbioru odpadów komunalnych od 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, czyli z tzw. działalności 
gospodarczej. Ustawa mówi, Ŝe jedynym sposobem rozliczenia odbioru odpadów, 
tj. iloczyn stawki, która jest przedmiotem tego druku i ilości zadeklarowanych 
pojemników, o czym wcześniej dyskutowaliśmy. Tą poprawką zmieniamy załącznik 
do tej uchwały, a więc cała tabelę cenową za odbiór pojemników. Tu s wymienione 
pojemniki, które są u nas w systemie, a więc od 60 litrów do 20 000 litrów. Ceny są 
w trzech kategoriach. W kolumnie trzeciej odpady zmieszane, a w kolumnie 
czwartej i piątej odpady suche i mokre. Ceny, jak porównacie państwo z obecnie 
obowiązującą uchwałą, zasadniczo spadły. Powodem tego działania jest m.in. 
toczący się przetarg na świadczenie usług odbioru odpadów komunalnych 
organizowany przez Zarząd Dróg i Zieleni.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 

 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Ja mam pytanie generalne, jeŜeli chodzi o te stawki, bo się dowiedzieliśmy  
w zeszłym tygodniu, Ŝe chyba trzy przetargi, które miały być rozstrzygnięte ma 
korzyść Komunal Express wygrał PRSP ze względów formalnych. Mam pytanie o ile 
to podwyŜsza cenę i jaka było róŜnica pomiędzy tymi oferentami i czy to w Ŝaden 
sposób nie wpłynie na całość systemu, jeŜeli chodzi o sumę, za którą będziemy to 
odbierać oraz na całą działalność systemu.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To trzeba powiedzieć, zaraz pan Jaworski powie, trzeba powiedzieć, Ŝe zasadniczo 
te dwie pierwsze oferty róŜniły się stawkami jednostkowymi bardziej, niŜ normalną 
kwotą zamówienia. 
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
W szczegółach powiem nawet, Ŝe globalnie oferty PRSP, które teraz jakby będą 
obowiązywać są o kilkaset tysięcy złotych tańsze. W przetargu były dwa kryteria, 
cena globalna zamówienia i druga cena, 40% kryterium, za odbiór odpadów 
suchych, mokrych i niesegregowanych. Jako, Ŝe to jest 99% strumienia odpadów, 
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dlatego na to połoŜyliśmy szczególny nacisk i te kryterium wygrał Komunal Express 
w poprzednim jakby rozdaniu, Ŝe tak powiem. Teraz, kiedy musieliśmy ich odrzucić 
wygrywa, PRSP globalną ceną niŜszą, ale musimy mieć świadomość, Ŝe w tym 
strumieniu podstawowym on ma troszeczkę wyŜsze stawki jednostkowe. Gdyby 
okazało się, Ŝe mieszkańcy więcej produkują tych odpadów mokrych 
niesegregowanych, to w drugim roku mogłoby się okazać, Ŝe musimy zrobić 
zamówienie uzupełniające i parę złotych było by więcej, ale globalnie jest taniej. 
Nie ma to tez wpływu na stawkę.   
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Znaczy nie wiadomo jak to się skończy, poniewaŜ stawki jednostkowe są wyŜsze, 
moŜe się to skończyć tą samą stawką albo wyŜej.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Właśnie nie znamy strumienia po roku będziemy mądrzejsi jak to wygląda, czy 
mieszkańcy produkują więcej.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem, Ŝe jak strumień będzie wyŜszy, powyŜej tego, co zostało załoŜone, jako 
kryterium całości, czyli 30% tyle ile państwo tam załoŜyli, to i tak cały system 
będzie droŜszy, to jest oczywiste.   
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
My na okoliczność tą tworzymy pewną rezerwę na ryzyko i tutaj jakby 
zabezpieczamy się, bo nikt z nas nie ma punktu odniesienia tak naprawdę w tym 
systemie. To jest pierwszy raz wejście na tak szeroką skalę nowego systemu, coś 
trzeba po prostu załoŜyć i staramy się działać bezpiecznie dla budŜetu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ja chciałem powiedzieć, bo dostaliśmy do komisji około dwudziestu kilku pism 
odnośnie działkowców, bo oni tu równieŜ deklarują sami swoje pojemniki, jakie 
potrzebują na działki, tak.  
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, ale nie kaŜda działka osobno tylko cały zarząd ogrodów.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Generalnie zarząd działkowiczów deklaruje. Dziękuję.  
 
Radny Piotr Skiba – Członek Komisji  
Ja mam pytanie, jakby mógł pan mi w kilku słowach przytoczyć kulisy tego 
odpadnięcia firmy Komunal Express.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
W kilku słowach. Jak wiemy było sześć zakresów w trzech zakresach wygrywał 
Komunal Express, w, dwóch PRSP, a w jednym Remondis. Po pierwszym 
sprawdzeniu ofert okazało się, ze Komunal Express ma nieprawidłowo wystawione 
pełnomocnictwa, więc wystąpiliśmy o ich uzupełnienie, co nastąpiło. Następnie 
ZDiZ dostał pismo o nieprawidłowościach w KRK jednego z członków konsorcjum, 
więc po wyjaśnieniu w sądzie tych spraw dostaliśmy odpis wyroku z sądu jednego 
właścicieli konsorcjum. To nie jest jeszcze w KRK uaktualnione, ale mamy aktualny 
wyrok prawomocny jednego z właścicieli Komunal Expressu, Ŝe jest prawomocnie 
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skazany i komisja przetargowa juŜ nie mogła inaczej postąpić, jak tą ofertę 
odrzucić.  
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Tutaj na pewno dla odbiorców niezamieszkałych obniŜka za pojemniki 
zmobilizuje, Ŝe nie będzie Ŝadnego podrzucania czy jeszcze takich innych rzeczy. 
Oby nie było z tamtej strony. Proszę bardzo pan radny Koralewski.   
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Patrząc na tabelę stawek za odbiór pojemników, Ŝe te stawki są dosyć niskie  
w porównaniu do tych, które znam z praktyki w mieście, więc to jakoś tak 
korzystnie wyliczono, tak. Panie dyrektorze ja nie wiem skąd ta kalkulacja, ja 
rozumiem, Ŝe logistycznie kaŜda cięŜarówka odbiera indywidualnie od 
mieszkańców, jak ma przedsiębiorców obok, to podjeŜdŜa i po prostu zabiera, bo 
tak taniej wychodzi. Tak na oko patrzeć wychodzi mi, Ŝe to jest dwa razy niŜsza 
cena niŜ dotychczas.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Na pewno przy odpadach zmieszanych to nie jest taka duŜa relacja do obecnych 
cen, bo to, co było dotychczas, to mniej więcej było zasadą, którą zastosowaliśmy 
w ubiegłym roku, jaka powinna być rozwartość między segregacją i brakiem 
segregacji. Stąd myśmy daleki wyŜsze opłaty, a teraz one znacznie spadły, bo te 
relacje między segregacja i brakiem segregacji są takie jak w zabudowie 
mieszkaniowej około 1/3.  
 
Natomiast zasadniczym czynnikiem, który ma wpływ na ta obniŜkę, to jest 
przetarg, jak mówiłem, ale teŜ załoŜona ilość odpadów, która  
w całym strumieniu wmieście generowana jest przez przedsiębiorstwa. Myśmy 
załoŜyli ja na poziomie około 20% i oczywiści to da nam ostatecznie odpowiedź czy 
to załoŜenie jest dobre czy złe, bo my będziemy oczywiście to badać. Będzie pełen 
monitoring odbierania odpadów z kaŜdego punktu. To będzie analiza komputerowa 
w bazie danych i będziemy mogli sobie odpowiedzieć czy właściwie przyjęliśmy te 
progi. Być moŜe jest to 30%, a być moŜe 18%, my nie wiemy dzisiaj tego. Zostało to 
skalkulowane i to miało wpływ na tak znaczące obniŜki.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – Członek Komisji  
Akurat spojrzałem na pojemnik powiedzmy 40-120 litrów, tu jest gdzieś na 
poziomie 5-10 zł, a do tej pory było 20 zł za jeden odbiór, ale to Ŝycie pokarze.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania 
 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie ustalenia stawki 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 874. 
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Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 874. Opinia Nr 49-7/285/40/2013 
 
 

Punkt – 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy – druk nr 875. Oryginał druku nr 875 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 2013 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.109.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe zaproponowaliśmy 
obniŜkę stawek za odbiór odpadów do powierzchni 110 metrów. PowyŜej 110 
metrów nie zaproponowaliśmy obniŜki, dlatego, Ŝe jakby skala tej obniŜki nie 
miałaby wpływu na tak niskie kwoty, bo tu jest 5 gr. przy segregacji i 7 gr., przy 
braku segregacji. Dla największej części gospodarstw domowych o powierzchni do 
110 metrów kwadratowych obniŜki są znaczne, bo przypomnę z 66 gr. na 56 gr. 
przy segregacji i z 86 gr. na 72 gr. przy braku segregacji. Uzasadnienie tej decyzji 
mają państwo szczegółowo opisane w tabelach finansowych zawartych w 
uzasadnieniu. Jest to oczywiście wynik przetargu, który trwa w Zarządzie Dróg i 
Zieleni. Są przywołane tutaj w drugiej tabelce oferty, które jako pierwsze zostały 
zakwalifikowane, jako najbardziej korzystne. Teraz słyszymy komunikat komisji 
przetargowej z piątku, Ŝe ten układ moŜe się troszeczkę zmienić, ale on nie będzie 
miał zasadniczego wpływu na to uzasadnienie finansowe.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Ja mam pytanie jak wykalkulowano tą stawkę, pan wspomniał, Ŝe dla strumienia 
śmieci niesegregowanych liczyliśmy, Ŝe będzie dziewięćdziesiąt kilka procent tych 
śmieci niesegregowanych, tak.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Ogólnie strumień suche, mokre, niesegregowane, czyli ten podstawowy to jest 93% 
całego strumienia, więc to są te najwaŜniejsze ceny, jakie są w przetargu, 
pozostałe to gabaryty, leki, opony.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Czyli stawka wyliczona jest dla załoŜenia strumienia 93%. 
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Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Do kalkulacji przyjęto nie gabaryty, nie opony, tylko to, co jest jakby wytwarzane 
w gospodarstwie domowym, do kubełka jak mówią.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Czyli śmieci komunalne, bytowe. Jeszcze druga kwestia. Dość ciekawie była tutaj 
przedstawiana kwestia obniŜki tej stawki, jak byście państwo nie liczyli, jak by się 
przetargi nie kończyły, to zawsze z tego wychodzi 82 800 000 zł. Czyli to jest dość 
interesująca sprawa.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ale dlaczego tak.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Tak, dlaczego tak się dzieje? 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Szanowni państwo. Staraliśmy się jakby tak budować ten wykaz, Ŝeby z tego 
wykazu było to oczywiste. Ja powiem, Ŝe w stosunku do pierwotnych załoŜeń 
budŜetowych z zeszłego roku, bo tak przygotowywaliśmy te załoŜenia budŜetowe, 
konstrukcja budŜetu była zrobiona w ten sposób, Ŝe nie liczyliśmy amortyzacji, nie 
liczyliśmy ryzyka, worków, które będziemy dostarczać dla mieszkańców. To tego 
doszło to rozstrzygnięcie przetargowe, które właśnie się finalizuje, a więc znaczy 
spadek, bo o 4 mln zł w zakresie transportu i to jest dość sporo, ale niestety jakby 
analizując ten system od ubiegłego roku musieliśmy niestety zaplanować równieŜ 
wydatki na rezerwy, na amortyzację i na worki.  
 
Postanowiliśmy, Ŝe w tym roku dostarczymy wszystkim gospodarstwom domowym, 
które zasugerują segregacje odpadów w swoich deklaracjach, worek na odpady 
mokre. Dziś mają jeden worek i ten worek będą mogli uŜywać na odpad suchy, a 
dostarczymy worek na odpad mokry po to, Ŝeby tyle im pomóc i wesprzeć. Nie 
wiemy jak ostatecznie skończy się sprawa zagospodarowania odpadów, stąd 
wprowadziliśmy pewne kwoty na ryzyka związane z działalnością tego systemu. 
Oczywiście moŜemy sobie powiedzieć czy na przykład ocena ryzyka na poziomie 2,6 
mln zł, bo tak mniej więcej wynika z zestawienia, to jest duŜo czy mało. Ja 
przypomnę, Ŝe system jest dla nas nowy. 
 
 BudŜet tegoroczny jest 41, 4 mln zł i wydaje nam się, Ŝe tego typu zabezpieczenie 
finansowe wcale nie jest zbyt wysokie. Ponownie postulujemy o to, Ŝeby szanowna 
rada zgodziła się na wydatek na zakup worków na poziomie niecałych 1, 5 mln zł, 
dlatego, Ŝe jest to z korzyścią dla mieszkańców. No jakby przeszacowanie  
w róŜnych pozycjach, my mamy wydatki związane z zarządzaniem systemem 
podzielone na Urząd Miejski i Zarząd Dróg i Zieleni, jak państwo widzicie w tym 
uzasadnieniu. One się oczywiście składają z róŜnych pozycji, spowodowało to, Ŝe 
nie chcieliśmy obniŜać planowanych wydatków budŜetowych, tych 41, 4 mln zł, 
dlatego, Ŝe chcemy poobserwować system, a będzie czas na koniec roku, aby 
ewentualnie podjąć decyzję czy w przyszłym roku nie obniŜyć stawki, bądź nie 
podnieść.  
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Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Panie dyrektorze podczas prezentacji prezydenta Lisickiego w ubiegłym roku w tym 
czasie jak konsultował ustawę, ale generalnie proponował metodę ryczałtową 
podobnie zresztą zapisy tej pozycji w budŜecie były, mówiono, Ŝe system będzie 
kosztował, administracja czy zarządzanie systemem, kosztował około 3 mln zł, to 
skąd się nagle wzięło blisko 13 mln kosztów po stronie ZDiZ. Co to są za koszty?  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Więc jeśli chodzi o Zarząd Dróg i Zieleni to są analizy, szkolenia, zlecenia, 
informacja przygotowywana przez Zarząd Dróg i Zieleni, bo tutaj planujemy około 
300 000 zł. Wynagrodzenia osobowe planujemy na około 2, 2 mln zł.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Wynagrodzeni osobowe dla tych 39 etatów były w tych 3 mln złotych, to, dlaczego 
tu się pojawia ta kwota? 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja mówiłem o tym jak jest po przeszacowaniu, tak.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Chodzi o to, Ŝe tam są jednorazowe wydatki, które w tym roku i w zeszłym były 
poniesione, które nie będą powielane w następnych. Chodzi o remont budynku, 
zakup pojazdów, infrastrukturę informatyczną, bo musimy zakupić serwery 
oprogramowanie do rejestracji mieszkańców.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbik Miasta Gdańska 
Ale panie kierowniku one będą liczone, co roku, amortyzacja będzie, co roku. 
Wydatek był jednorazowy, ale koszty amortyzacji będą systematycznie wliczane, 
co roku. Pan kierownik mówi o kosztach amortyzacji i pan dyrektor teŜ mówił  
o kosztach amortyzacji.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Tylko skąd się zdublowały? W czasie prezentacji mówiono, Ŝe koszty administracji i 
zarządzania systemem będą inne.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
One się nie dublują, mówimy o przeszacowaniu tych wartości.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
To skąd te 13 mln zł w ZDiZ się pojawiło, nie było o tym mowy.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jak mówię najwaŜniejsza rzeczą, której nie było do tej pory, to jest zakup worków 
2, 7 mln zł, to jest jakby wydatek rozliczony na cały rok i ryzyko na 5, 3 mln zł. Jak 
to się sumuje to jest dodatkowe 8 mln zł, które trzeba by było dodać do 
poprzedniej wartości i mniej więcej wychodzi podobnie. Reszta to jest 
przeszacowanie.  

 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A do tej pory te pozycje jak były szacowane? 
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Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Nie było ich.   
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
W ogóle nie szacowaliście państwo kosztów? 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie no wszystkie pozycje były wyszacowane.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Jeszcze raz przypomnę dotychczas koszty zarządzania systemem, podawano kwotę 
3, 9 mln zł w ZDiZ i to miało być m.in. z etatami w ZDiZ i nagle pojawia się kwota 
13 mln zł obok tych 3 mln zł.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pierwotne szacunki były takie, Ŝe Urząd Miasta planowaliśmy na 427 500 zł, a teraz 
jest 709 500 zł i to głownie przez działanie informacyjne, bo będziemy broszury 
wydawać i kampanie informacyjne. W Zarządzie Dróg i Zieleni planowaliśmy 
wydatki na poziomie 2 669 000 zł, ja mówię o budŜecie 41 400 000 zł, czyli 
tegorocznym, a po przeszacowaniu jest to 6 400 000 zł. W związku z tym tutaj 
nastąpił wzrost o około 4 mln zł. Główne pozycje, których wcześniej nie było 
amortyzacja, ryzyka, worki, których nie było wcześniej planowych, to obecnie 
szacuje się w tym budŜecie półrocznym na kwotę około 4 mln zł. Jakby to robi tą 
róŜnicę. W poszczególnych pozycjach teŜ są przeszacowania, ale one juŜ nie są tak 
znaczące jak te trzy pozycje, których wcześniej nie planowaliśmy.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę bardzo pan radny Strzelczyk.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – Członek Komisji  
Jeszcze jedno pytanie. Do kalkulacji tej stawki indywidualnej od powierzchni 
przyjęto ilość metrów kwadratowych powierzchni mieszkalnej z roku 2011 i to 
stanowiło 11 123 300 i jak państwo szacujecie ile powierzchni mieszkalnej w 2012 
roku przybyło, zanim będzie pobierana opłata od śmieci, a nie jest ujęta  
w kalkulacji, czyli w sposób sztuczny zawyŜa stawkę.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie wiemy, bo myśmy się oparli na danych GUS, a GUS nie zamknął 2012 roku, więc 
trudno nam jest powiedzieć. Myśmy takich przymiarek nie robili, ale zdajemy sobie 
sprawę, Ŝe z jednej strony ubywa powierzchni, a z drugiej przybywa. Per saldo jest 
oczywiście dodatnie, ale nie potrafimy tego wyliczyć.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale cały czas się opieramy na tych metrach kwadratowych powierzchni do całej 
kwoty 8, 41 zł, czyli przedsiębiorcy nie są brani pod uwagę.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie, mówimy o mieszkańcach.  
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Radny Paweł Czerniewski – Członek Komisji  
Panie dyrektorze czy szacowaliśmy ile z powierzchni istniejącej w mieście jest 
zamieszkałej, a ile nie. 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Pan prezydent Lisicki mówił, Ŝe to jest róŜnica około 20 tyś lokali, gospodarstw 
domowych. To, kiedy prezentowaliśmy to wcześniej, to wg Głównego Urzędu 
Statystycznego, wg spisu powszechnego to jest 184 tyś, a wg czynnych kartotek 
ewidencji meldunkowej jest to 160 tyś.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
A mieszkań w Gdańsku jest około stu dziewięćdziesięciu kilka tysięcy.   
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Stąd waŜne jest, Ŝeby w deklaracjach, o których zaraz będziemy mówili były 
wykazy lokali.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania 

 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy – druk 
nr 875. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 875. Opinia Nr 49-7/286/41/2013 

 
Punkt – 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 873. Oryginał druku nr 873 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 22 kwietnia 
2013 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.107.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe w toku dyskusji, 
analiz wniosków, które docierały postanowiliśmy wyrównać okres pobierania opłaty 
między działalnością gospodarczą i mieszkańcami. Ja przypomnę dotychczas 
mieszkańcy mieli dwumiesięczny okres przyjmowania opłat, a działalność 
gospodarcza miesięczny, bo to się wiązało, z co miesięcznym rozliczaniem kosztów 
działalności gospodarczej. Uznaliśmy, Ŝe z jednej strony dwumiesięczny okres jest 
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korzystny, a z drugiej powoduje konieczność podwójnego płacenia, bo płaci się za 
dwa miesiące, to wyrównaliśmy ten czas, ale z kolei wydłuŜyliśmy termin płatności, 
czyli nie będzie on juŜ pobierany 28-go dnia danego miesiąca tylko 15-ego dnia 
miesiąca następnego, a więc daliśmy wszystkim jeszcze 2 tygodnie luzu na 
zapłacenie opłaty za miesiąc poprzedni.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 

 
DYSKUSJA: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A panie dyrektorze a jak zarządcy, bo mieszkańcy płacą czynsz do zarządcy. 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Do 10-tego. Im zapłacą do 10-tego, a nam do 15-tego. Czyli oni są jakby na plusie 
pięć dni.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A teraz za tych, którzy nie płacą czynszu w ogóle zapłacą pozostali mieszkańcy, 
tak? 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Za tych, którzy nie płacą, a mieszkają musi windykować spółdzielnia, tak jak 
wszystkie inne zobowiązania.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mówię o zarządcach.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
No musi windykować wspólnota mieszkaniowa, tak jak wszystkie inne 
zobowiązania.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbik Miasta Gdańska 
Będą płacić ci, którzy płacą, a ci, którzy nie płacą nie będą.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zapłacą wspólnoty, a potem windykują i odzyskają.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbik Miasta Gdańska 
To jest tak, jak z czynszem w GZNK, 100 mln zł zadłuŜenia mieszkańców.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania 

 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie określenia terminu, 
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częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 873. 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 873. Opinia Nr 49-7/287/42/2013 
 

 
Punkt – 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości połoŜonych na 
terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej – druk nr 872. Oryginał druku nr 
872 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 22 
kwietnia 2013 roku Sprawa: BRMG - S.0006.106.2013 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe chciałby, aby radni 
w tym punkcie przyjęli autopoprawkę, która zmienia załączniki do tej uchwały 
zmieniającej. W uchwale tej zmieniającej poza deklaracjami wprowadzamy 
równieŜ zapisy, w §4, Ŝe mogą być składane deklaracje za pośrednictwem środków 
komunikacji elektronicznej no i, Ŝe dopuszcza się składanie deklaracji wyłącznie w 
formatach wymienionych w rozporządzeniu, czyli mówimy o platformie ePUAP. W 
§5 dopisujemy oczywiście, uszczegóławiamy w ten sposób składanie deklaracji, Ŝe 
deklaracje muszą być podpisane bezpiecznym podpisem elektronicznym 
weryfikowanym przy pomocy waŜnego kwalifikowanego certyfikatu, podpisem 
potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP, ale teŜ w §4 ust. 2 dodajemy, Ŝe mogą 
być przesyłane za pośrednictwem dedykowanej strony internetowej 
www.czystemiastogdansk.pl udostępnianej przez Zarząd Dróg i Zieleni. Skąd jest 
ten zapis. Dlatego, Ŝe my nie jesteśmy w stanie przygotować się do ePUAPu w tym 
roku, to jest bardzo skomplikowana procedura i będziemy gotowi na 1 stycznia 
przyszłego roku. Po to, Ŝeby umoŜliwić jednak składanie deklaracji w innej formie 
elektronicznej wprowadziliśmy moŜliwość składania tych deklaracji bezpośrednio 
na skrzynkę Zarządu Dróg i Zieleni. Kolejną rzeczą, którą wprowadzamy, to jest 
zmiana obowiązujących terminów, dlatego, Ŝe ta uchwała jest istotna z punktu 
widzenia moŜliwości przyjmowania deklaracji. Proponujemy, aby pozostałe 
przepisy weszły w Ŝycie od 6 maja tego roku. Czyli skracamy vacatio legis, aby 
mieszkańcy mogli wcześnie składać te deklaracje. Tutaj przechodzę do 
autopoprawki, bo autopoprawką zmieniamy załączniki do tej uchwały zmieniającej 
i te załączniki są właśnie w autopoprawce. Ja przypomnę mamy trzy druki. 
Załącznik 1 to jest druk składany przez właścicieli nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy. Załącznik 2 to jest druk składany przez właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a więc działalność 
gospodarcza i załącznik nr 3 jest składany przez właścicieli nieruchomości 
mieszanych, czyli w części zamieszkałych, a części prowadząca działalność 
gospodarczą. Do załącznika nr 1 i 3 jest dodatkowo załącznik w postaci wykazu 
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lokali. Zrezygnowaliśmy z załącznika do wykazu lokali na rzecz tego, Ŝe sam wykaz 
lokali będzie mógł być składany w wielu ilościach w zaleŜności jak duŜy jest 
budynek i ile lokali posiada. Zniknął natomiast z załącznika nr, 2 ZDO, który był 
przedmiotem poprzedniej uchwały, czyli nie będzie juŜ załącznika do druku opłaty. 
Ten załącznik przypomnę słuŜył do wyliczania normy gromadzenia odpadów 
komunalnych dla działalności gospodarczej. Nie ma juŜ obowiązku, zgodnie z tą 
zmianą, liczenia norm gromadzenia odpadów przez działalność gospodarczą  
w związku z tym cały załącznik ZDO został wykreślony. To, co się zmieniło poza 
korektami tekstowymi, bo gdzie niegdzie numerki zniknęły czy przesunęły się, to 
jest w części G druku DO1 i w części H druku DO3, mianowicie przy wyliczeniu 
opłat dla mieszkańców wprowadziliśmy jakby parę informacji o stawce opłat. 
Myśmy w dotychczasowych drukach, które obowiązują nie zapisywali wartości 
stawki po to, Ŝeby te deklaracje były uniwersalne, poniewaŜ były takie głosy, Ŝe 
wprowadzenie tej informacji o wysokości stawki będzie bardziej czytelne dla 
wypełniających deklaracje wprowadziliśmy to. Deklaracje te będą musiały być 
zmieniane wtedy, kiedy zmienią się równieŜ stawki. Podobnie jest w druku DO2  
i DO3, gdzie w druku DO2 w części H, a w druku DO3 w części H2 i H3 równieŜ 
wprowadziliśmy stawki opłat za pojemniki. RównieŜ ta część musi być zmieniana 
wtedy, kiedy stawki opłat będą odrębną uchwałą zmieniane. W związku z tym, Ŝe 
jakby są spełnione oczekiwania mieszkańców i ta czytelność się poprawiła prosimy 
o przyjęcie opinii do uchwały wraz z autopoprawką.  
 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 

 
DYSKUSJA: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Powiem tak. Trochę zostało zmienione, ale na spotkaniu zgłaszaliśmy uwagi, Ŝe 
moŜna było do deklaracji jeszcze wprowadzić dodatkowe informacje panie 
dyrektorze.  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
On się róŜni brakiem mierników, z których Ŝeśmy zrezygnowali i informacją  
o minimalnych pojemnościach w druku DO2 części G, ale to jest pole szare i nie 
dotyczy mieszkańca tylko Zarządu Dróg i Zieleni, stąd myśmy głównie patrzyli na 
pola białe, a nie na pola szare. Pola szare nie dotyczą właścicieli nieruchomości   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pomyślimy przy następnych deklaracjach by to poprawić. Proszę bardzo pan radny 
Czerniewski.  
 
Radny Paweł Czerniewski – Członek Komisji  
Ja chciałem powiedzieć, Ŝe w porównaniu z poprzednio obowiązująca wersją póki, 
co dobrze, Ŝe zostały usunięte pewne rzeczy zbędne jak, np. deklaracja liczby 
mieszkańców. Natomiast jak w tej chwili będzie określana czy ustalana wielkość 
pojemników z jednej strony i częstotliwość wywozów z drugiej strony. W tej chwili 
w tych deklaracjach mamy tylko w odniesieniu do lokali niezamieszkałych średnią 
tygodniową liczbę pojemników, natomiast do lokali zamieszkałych nie wiemy z tych 
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deklaracji ile zamawiamy pojemników i jak często to będzie wywoŜone. Jak to 
będzie wyglądać?  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W tym zakresie jakby działalność gospodarcza i zabudowa mieszkaniowa została 
zrównana, czyli w obu przypadkach nie mamy wiedzy, co do częstotliwości odbioru. 
Mamy tylko informację, co do zapotrzebowania w tym zakresie. To będzie się 
odbywać na zasadzie dotychczas zawartych umów, bo Zarząd Dróg i Zieleni 
przeprowadził inwentaryzację punktów gromadzenia odpadów, inwentaryzację 
zawartych umów i mniej więcej wie jak dzisiaj są odbierane odpady i to będzie 
punktem wyjścia.  
 
Oczywiście korekty, które właściciel nieruchomości będzie chciał wprowadzić, to 
juŜ będzie musiał indywidualnie informować Zarząd Dróg i Zieleni  
o tym, Ŝe specyfika odbioru jego odpadów się zmieniła i Ŝe nastąpiła korekta 
harmonogramu.  
 
Radny Paweł Czerniewski – Członek Komisji  
A przypadku nieruchomości zamieszkałych nie ma zapotrzebowania? 
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie, jest tylko opłata.  
 
Radny Paweł Czerniewski – Członek Komisji  
A jak będzie zapotrzebowanie ustalane?  
 
Pan Dimitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak jak powiedziałem punktem wyjścia dla Zarządu Dróg i Zieleni jest stan 
istniejący, czyli inwentaryzacja obecnie istniejących punktów gromadzenia 
odpadów i mieszkańcy jakby z tą informacją wchodzą w system i cokolwiek ma się 
zmienić, to muszą to zgłosić do Zarządu Dróg i Zieleni. 
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Ja moŜe wytłumaczę, pan radny ujął właśnie waŜny temat. Tych informacji nie 
mogliśmy umieścić w deklaracji, bo moŜna było umieścić wyłącznie takie, które 
mają wpływ na wyliczenie opłaty. One są w zasadzie istotne, dlatego 
wymyśleliśmy, Ŝe do deklaracji damy nasz wewnętrzny załącznik, gdzie właściciel 
nieruchomości wpisze, jaką ma liczbę mieszkańców i jakie miał poprzednie 
pojemniki, a jakie teraz Ŝąda. My na podstawie tej informacji będziemy chcieli 
umieścić takie pojemniki, jakie faktycznie potrzebuje, zamawia.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Po wypowiedzeniu poprzedniej umowy moŜe się okazać, Ŝe potrzebuje inne albo 
większe albo mniejsze.  
 
Pan Rafał Jaworski - Dział Gospodarki Odpadami Komunalnymi ZDiZ  
Wiadomo, Ŝe w poprzednim systemie mieszkańcy robili wszystko, aby zaniŜyć 
pojemność pojemnika, bo w związku z tym płacił mniej. Teraz będą chcieli wrócić 
do faktycznych wielkości pojemnika, jako, Ŝe system daje moŜliwości przywiezienie 
pojemnika przez gminę. Dlatego ta informacja będzie dla nas konieczna, bo on 
poprzednio miał 120 litrów, a teraz powie, Ŝe chce 240 litów. Oświadczy, Ŝe ma. 
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Siedem osób w nieruchomości albo pięć i my sprawdzimy czy faktycznie mu się 
naleŜy i dlatego będzie musiał tą listę załączyć.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania 

 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie określenia wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej – druk nr 872+ autopoprawka. 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 872 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 49-
7/288/43/2013 
 

 
Punkt – 7 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia 

lokalu uŜytkowego zlokalizowanego przy Al. Grunwaldzkiej 137 w Gdańsku - na rzecz 
Towarzystwa Edukacyjnego „Wiedza Powszechna”.  
Sprawa WGK.II.7152.1.38.2013.BW.112706 z dnia 19 kwietnia 2013 roku. 
Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska - Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Zreferowała przedmiotowy wniosek.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i poniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
przeszedł do glosowania. 
 

Ustalenia:   Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego 
zlokalizowanego przy Al. Grunwaldzkiej 137 w Gdańsku - na rzecz Towarzystwa 
Edukacyjnego „Wiedza Powszechna” – na okres kolejnych 2 lat.   
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Głosowanie  
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu uŜytkowego 
zlokalizowanego przy Al. Grunwaldzkiej 137 w Gdańsku o łącznej powierzchni 
85, 93 m2 – na okres kolejnych 2 lat. Opinia Nr 49-7/289/44/2013 
 
 

Punkt – 8 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Dzisiejszy porządek obrad został wyczerpany. Więcej spraw z 
mojej strony nie ma. Ze strony członków Komisji teŜ nie widzę. Dziękuję bardzo za 
czynny udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie.  
Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 9.20. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
ElŜbieta Wajs-Deyck 
Pracownik  
Biura Rady Miasta Gdańska 
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Opinie wydane na posiedzeniu Komisji: 
 
BRMG-KPGiM-III. 0012.7-2.2013.EWD.114208 
Sprawa: BRMG - S.0006.105.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 49-7/283/38/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi- druk nr 871. 

======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 6 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 871. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.7-3.2013.EWD.114275 
Sprawa: BRMG - S.0006.110.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 49-7/284/39/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 876. 

======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 876. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.7-4.2013.EWD.114284 
Sprawa: BRMG - S.0006.108.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 49-7/285/40/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki 
z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 874. 

======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 874. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.7-5.2013.EWD.114312 
Sprawa: BRMG - S.0006.109.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 49-7/286/41/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy – druk nr 875. 

======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 875. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.7-6.2013.EWD.114323 
Sprawa: BRMG - S.0006.107.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 49-7/287/42/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi – druk nr 873. 

======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 873. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.7-7.2013.EWD.114347 
Sprawa: BRMG - S.0006.106.2013 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 49-7/288/43/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę RMG w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości połoŜonych na terenie 
Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej – druk nr 872+ autopoprawka 

======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 872 wraz z autopoprawką. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III.0012.7-9.2013. (wch.:7-8.2013) EWD.114422 
 
Sprawa WGK.II.7152.1.38.2013.BW.112706 
z dnia 19 kwietnia 2013 roku. 
 
 

                                                   Pan  
                                                   Paweł Adamowicz 
                                                   Prezydent Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 49-7/289/44/2013 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 22 kwietnia 2013 roku 
 
 
do wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu 
uŜytkowego zlokalizowanego przy Al. Grunwaldzkiej 137 w Gdańsku.   

====================================================== 

 
  
             Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Panią 
Barbarę Majewską - Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, Komisja 7 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie 
zaopiniowała wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego 
uŜyczenia lokalu uŜytkowego zlokalizowanego                                          
przy Al. Grunwaldzkiej 137 w Gdańsku o łącznej powierzchni 85,93 m2  
– na rzecz  Towarzystwa Edukacyjnego „Wiedza Powszechna” – na okres 
kolejnych 2 lat. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


